论文内外均‘失守’？复旦大学附属妇产科医院曾任院长两篇研究遭质疑
学术深瞳2025-03-24 11:09:30广东
近日，复旦大学附属妇产科医院的两篇研究因实验图像问题引发质疑，通讯作者均为Congjian Xu（曾任院长）和Wei Jiang，第一作者均为Yi Yu。第一篇论文《表皮生长因子通过受体转激活和细胞质磷脂酶A2诱导卵巢癌细胞生成血小板激活因子》发表在《Journal of Ovarian Research》期刊（2014年），而第二篇论文《血小板激活因子受体的表达调节顺铂敏感性：卵巢癌细胞联合治疗的新靶点》则发表在《British Journal of Cancer》期刊（2014年）。评论人指出，两篇论文中的Western Blot图像高度相似，可能存在数据重复或误用问题。

论文1: 2014年4月，‘Epidermal growth factor induces platelet-activating factor production through receptors transactivation and cytosolic phospholipase A2 in ovarian cancer cells’表皮生长因子通过受体转录激活和卵巢癌细胞中的胞浆磷脂酶 A2 诱导血小板活化因子的产生
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2025年3月评论人Sholto David指出本文存在图像重复：
图 4 和图 5：意外的图像重复。水平拉伸略有不同。我添加了红色矩形来显示我的意思。
[image: ]
论文2: 2014年6月，‘The expression of platelet-activating factor receptor modulates the cisplatin sensitivity of ovarian cancer cells: a novel target for combination therapy’ 血小板活化因子受体表达调节卵巢癌细胞顺铂敏感性：联合治疗的新靶点
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2025年3月评论人Sholto David指出本文存在图像重复：
图 1 和图 2：应该显示不同实验/蛋白质的蛋白质印迹之间意外相似。我添加了红色矩形来显示我的意思。请作者检查并发表评论？
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此外，论文1和论文2图像重复：
意外地与另一篇文章重复了蛋白质印迹。
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消息来源：
https://pubpeer.com/publications/B0E0833FDF9158F6E1EC70F9863CB9#2
https://pubpeer.com/publications/039E4C1B83BA637CF22AA1BB57E47B#2
如需论文查重，请联系微信号xueshushentong
#复旦大学附属妇产科医院
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Figure 1. Cisplatin induces increased PAFR expression in human ovarian cancer cells. Ovarian cancer cells were treated with different doses
(0-60um) of cisplatin (CDDP) for 24 h (A and B, upper panels) or with a constant dose (10 uv) of CDDP for different time intervals as indicated
(A and B, lower panels). Total RNA and protein were extracted and analysed for PAFR expression by real-time PCR and immunoblot analysis,
respectively. 18s rRNA (realtime PCR) and f-actin (immunoblot) were used as internal controls. The data show that CDDP induces a dose-
and time-dependent expression of PAFR levels as a transcript and as a protein. Bars represent the average of the triplicates .d.; * (P<0.05)
and ** (P<0.01) indicate a statistically significant difference compared with the untreated control.
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Figure 2. Treatment with CDDP enhances the nuclear localisation of NF-xB/p65 and HIF-12. The SKOV-3 (A) and CAOV-3 (B) cells were treated
with CDDP (10uv) at different time intervals (0-24h). Thereafter, nuclear, cytoplasmic and total extracts were prepared and the expression and
localisation of NF-kB/p65 and HIF-1z were examined by immunoblot analysis. Histone H3 (for the nuclear fraction), z-tubulin (for the cytoplasmic
fraction) and f-actin (for the total fraction) were used as loading controls. (C) The localisation of NF-x| ca!bs and HIF-120in SKOV-

or without 10 M CDDP for 12h treatment were analysed using immunofluorescence. The data indicate inéressed-fevals of NFd m
HIF-12 in the nuclei of the ovarian cancer cells treated with CDDP.




